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PROTOKÓŁ Nr XV/2019
z XV sesji Rady Gminy Sanok z dnia 04 grudnia 2019 r.

Sesja Rady Gminy w Sanoku odbyła się w sali narad Urzędu Grriiny 
w Sanoku. Obrady XV sesji otworzył o godz. 15:30 pan przewodniczący Tadeusz Wojtas.
Na ogólną liczbę 15 radnych, obecnych było 14.
Radni nieobecni -  Pan Daniel Niemczyk
Radni, którzy opuścili obrady przed ich zakończeniem: godz. 16:20 Pan Roman Zapotoczny, 
godzi. 16:30 Pani Agnieszka Pastuszak.
Ponadto w sesji uczestniczyli:

-  Paweł Wdowiak -  Zastępca Wójta/ Sekretarz;

-  Agnieszka Haduch -  Skarbnik Gminy Sanok;

-  Agnieszka Marszałek -  Kierownik Referatu Ochrony Środowiska.

Ad 1 ) Pan Przewodniczący przywitał zebranych. Na podstawie listy obecności( 14 ) 
stwierdził wystarczającą liczbę radnych do podejmowania prawomocnych uchwał.
Następnie pan przewodniczący przypomniał proponowany porządek obrad kierując zapytanie
0 propozycję zmiany porządku obrad.
1. Otwarcie sesji, stwierdzenie prawomocności obrad;
2. Przedstawienie porządku obrad;
3. Przyjęcie protokołu Nr XIV/2019;
4. Sprawozdanie Wójta z działalności w okresie międzysesyjnym;
5. Podjęcie uchwały w sprawie powołania komisji doraźnej do dokonania zniszczeń 
zgłoszeń kandydatów na ławników;
6. Podjęcie uchwały w sprawie określenia szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia 
usług w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości
1 zagospodarowania tych odpadów;
7. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia regulaminu utrzymania czystości i porządku na 

terenie Gminy Sanok;
8. Podjęcie uchwały w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie 
odpadami komunalnymi i ustalenia stawki tej opłaty oraz stawki za pojemniki określonej 

pojemności;
9. Podjęcie uchwały w sprawie zwolnienia z opłaty za gospodarowanie odpadami 
komunalnymi;
10. Podjęcie uchwały w sprawie określenia stawki opłaty za gospodarowanie odpadami 
komunalnymi dla właścicieli nieruchomości, na których znajdują się domki letniskowe lub 
innych nieruchomości wykorzystywanych na cele rekreacyjno- wypoczynkowe przez część 
roku;
11. Podjęcie uchwały w sprawie określenia wzoru deklaracji o wysokości opłaty za 
gospodarowani odpadami komunalnymi;
12. Podjęcie uchwały w sprawie dopłaty do wody i odprowadzonych ścieków dla 
gospodarstw domowych w budynkach jednorodzinnych i wielomielszkaniowych z terenu 
Gminy Sanok;
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13. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie uchwalenia Gminnego 
Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych dla Gminy Sanok na rok 

2019;
14. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie uchwalenia Gminnego 
Programu Przeciwdziałania Narkomanii dla Gminy Sanok na rok 2019;
15. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę budżetową na rok 2019;
16. Dyskusja, wolne wnioski i zapytania.
17. Zakończenie sesji.

W sprawie porządku obrad głos zabrał Pan Przewodniczący, który zaproponował 
wprowadzenia do porządku obrad dwóch dodatkowych projektów uchwał:

1. Projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Wójta Gminy Sanok,
2. Projekt uchwały w sprawie powierzenia Gminie Miasta Sanoka zdań organizatora 

publicznego transportu zbiorowego w gminnych przewozach pasażerskich.
W powyższej sprawie głos zabrali:
Pan Roman Zapotoczny „ Panie Przewodniczący jeżeli chodzi o porządek obrad to chciał 
bym prosić aby projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Wójta Gminy 
Sanok była rozpatrywana w punkcie piątym ponieważ chciał bym uczestniczyć w dyskusji 
nad tą skarga , chciał bym zabrać głos a być może jak będzie to w punkcie ostatnim będzie to 
niemożliwe bo będę musiał opuścić obrady. Dlatego chciał bym prosić aby ten projekt był 
rozpatrywany w punkcie piątym czyli zaraz po sprawozdaniu z działalności w okresie 
międzysesyjnym. Jeżeli natomiast chodzi o wprowadzenia drugiego projektu uchwały to 
chciał bym się zapytać czy na jakiejś komisji było to omawiane boja sobie nie przypominam 
aby ta uchwała była omawiana na jakiejś komisji.”
Pani Bogusława Kaczmarska „ Odbyło się spotkanie z Zarządem SPGK- a w którym 
uczestniczyli przewodniczący komisji oraz prezydium."
Pan Roman Zapotoczny „ Czyli rozumiem, że komisji jako tatko nie było.”
Pani Bogusława Kaczmarska „ No nie, nie było ale było spotkanie.”
Pan Agnieszka Pastuszak „ Z tego co ja sobie przypominam to była komisja wspólna 
bodajże na temat kwoty przekazania dotacji dla Urzędu Miasta Sanoka, jeśli chodzi o uchwałę 
to tak nie było komisji ale to jest powielenie z tamtego roku myślę.”
Pan Paweł Wdowiak „ Szanowni Państwo nie było na komisjach projektu uchwały natomiast 
o sytuacji z transportem publicznym i propozycji Gminy Miasta Sanoka a tym samym 
Przedsiębiorstwa o kwocie 312 tyś była mowa na komisjach wspólnych i tak jak tutaj 
powiedziała Pani Wice Przewodnicząca było również spotkanie zarówno z przedstawicielami 
Gminy Miasta Sanoka jak i przedstawicielami SPGK w , którym uczestniczyli 
Przewodniczący Rady , Wice Przewodniczący jak i Przewodniczący poszczególnych komisji. 
Pokłosiem tych wszystkich naszych wspólnych rozmów i spotkań wypracowana została 
kwota 100 tyś złoty jako dopłata do transportu z ograniczeniem ilości kursów i oczekujemy 
propozycji SPGK na ograniczenie tychże kursów i również padła propozycja o której na razie 
nie mam mowy ale to raczej leży po stronie Gminy Miasta Sanoka o podniesieniu cen biletów 
w drugiej strefie. Więc te rozmowy odbywały się na komisjach wspólnych i na spotkaniu z 
SPGK-a i Gminą Miasta Sanoka.”
Pani Agnieszka Pastuszak „ Jeszcze dodatkowo Sołtysi tych miejscowości, których dotyczą
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te kursy dostali wiadomość żeby zdeklarowali, które kursy były by ich zdaniem i zdaniem 
mieszkańców zbędne.”

W głosowaniu 14 za, 0 przeciw, 0 wstrzymało się projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia 
skargi na działalność Wójta Gminy Sanok został wprowadzony do porządku obrad 
i jednocześnie przeniesiony do punktu 5 porządku obrad.

W głosowaniu 11 za, 1 przeciw, 2 wstrzymało się projekt uchwały w sprawie powierzenia
Gminie Miasta Sanoka zdań organizatora publicznego transportu zbiorowego w gminnych
przewozach pasażerskich został wprowadzony do porządku obrad.

Porządek obrad po zmianach przedstawiał się następująco:

1. Otwarcie sesji, stwierdzenie prawomocności obrad;
2. Przedstawienie porządku obrad;
3. Przyjęcie protokołu Nr XIV/2019;
4. Sprawozdanie Wójta z działalności w okresie międzysesyjnym;
5. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Wójta Gminy Sanok;
6. Podjęcie uchwały w sprawie powołania komisji doraźnej do dokonania zniszczeń 
zgłoszeń kandydatów na ławników;
7. Podjęcie uchwały w sprawie określenia szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia 
usług w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości
i zagospodarowania tych odpadów;
8. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia regulaminu utrzymania czystości i porządku na 
terenie Gminy Sanok;
9. Podjęcie uchwały w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie 
odpadami komunalnymi i ustalenia stawki tej opłaty oraz stawki za pojemniki określonej 

pojemności;
10. Podjęcie uchwały w sprawie zwolnienia opłaty za gospodarowanie odpadami 
komunalnymi;
11. Podjęcie uchwały w sprawie określenia stawki opłaty za gospodarowanie odpadami 
komunalnymi dla właścicieli nieruchomości, na których znajdują się domki letniskowe lub 
innych nieruchomości wykorzystywanych na cele rekreacyjno- wypoczynkowe przez część 
roku;
12. Podjęcie uchwały w sprawie określenia wzoru deklaracji o wysokości opłaty za 

gospodarowani odpadami komunalnymi;
13. Podjęcie uchwały w sprawie dopłaty do wody i odprowadzonych ścieków dla 
gospodarstw domowych w budynkach jednorodzinnych i wielomieszkaniowych z terenu 
Gminy Sanok;
14. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie uchwalenia Gminnego 
Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych dla Gminy Sanok na rok 

2019;
15. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie uchwalenia Gminnego 
Programu Przeciwdziałania Narkomanii dla Gminy Sanok na rok 2019;
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16. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę budżetową na rok 2019;
17. Podjęcie uchwały w sprawie powierzenia Gminie Miasta Sanoka zdań organizatora 
publicznego transportu zbiorowego w gminnych przewozach pasażerskich
18. Dyskusja, wolne wnioski i zapytania.
19. Zakończenie sesji.

Ad 2 ) Porządek obrad został przyjęty jednogłośnie (14 za , 0 przeciw, 0 wstrzymało się)

Ad 3) Protokół Nr XIV/2019 zostały przyjęty jednogłośnie (14 z a , 0 przeciw, 0 wstrzymało 
się)

Ad 4) Sprawozdanie Wójta z działalności w okresie międzysesyjnym w imieniu Pani Wójt 
złożył Pan Paweł Wdowiak.

Pan Paweł Wdowiak „ W okresie międzysesyjnym zostało wydane kilkanaście zarządzeń, 
które głównie dotyczyły planu wykonawczego budżetu gminy na rok 2019, sprzedaży 
nieruchomości należących do Gminy Sanok, spraw prowadzenia gospodarki w lasach 
komunalnych Gminy Sanok, spraw wszczęcia postępowania i powołania komisji do 
przeprowadzenia postępowania o udzielenie zamówień publicznych dla kilku zadań w 
szczególności było to udzielenie kredytu długoterminowego w wysokości 5 min, przetarg 
związany z usługami związanymi z utrzymaniem zimowym dróg gminnych , przetarg na 
dostarczenie kina sferycznego 360 oraz zakupy filmów do WDK w Stróżach Małych oraz 
został ogłoszony przetarg na odbiór i zagospodarowanie odpadów komunalnych z 
nieruchomości położonych na terenie Gminy Sanok. Oprócz wydanych zarządzeń i 
funkcjonowania Urzędu Gminy Pani Wójt uczestniczyła w kilku spotkaniach i tak: 27.10 Pani 
Wójt uczestniczyła w Dniu Seniora w Sanoczku, 5.11 odbyło się spotkanie w Urzędzie Miasta 
w sprawie transportu zbiorowego, 7.11 spotkanie w Krośnie w sprawie zagospodarowania 
odpadów komunalnych, 11.11 uczestniczyliśmy w uroczystościach miejsko -  gminno -  
powiatowych w sprawach związanych z odzyskaniem niepodległości, 13.11 spotkanie w 
urzędzie z przedstawicielami SPGK-a , lokalnych przewoźników oraz radnych gminy w 
sprawie transportu zbiorowego, 15.11 Pani Wójt była w Ministerstwie Sprawiedliwości w 
celu podpisania umowy na dostarczenie kamery termowizyjnej dla jednej z jednostek OSP, 
17.11 odbyło się spotkanie z seniorami w Lisznej , 22.11 Barbórka PGNIG w Sanoku, 24.11 
odbyła się uroczystość jubileuszy otwarcia Domu Ludowego w Pisarowcach, 25.11 
uczestniczyliśmy w konsultacjach strategii woj. podkarpackiego na lata 2020- 2030 w 
miejscowości Stara Wieś, 26.11 Pani Wójt uczestniczyła w uroczystości jubileuszu 20 lecia 
Samorządu Województwa Podkarpackiego w Filaharmonii rzeszowskiej, 27.11 Pani Wójt 
uczestniczyła w konsultacjach tej samej strategii o której mówiłem wcześniej w Muzeum 
Historycznym w Sanoku, 28.11 Pani Wójt uczestniczyła w jubileuszu Domu Seniora w 
Mrzygłodzie, 2.12 byliśmy na oddaniu placu pod plac budowy tłoczni w miejscowości 
Strachocina i wczoraj Pani Wójt uczestniczyła w Barbórce Gaz- Systemu w Krakowie. 
Dziękuję.”

W powyższej sprawie nikt nie zabrał głosu.



Ad 5) Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Wójta Gminy Sanok. 
Projekt omówiła Pani Agnieszka Marszałek.

W powyższej sprawie głos zabrali:

Pan Rafał Cecuła, który przedstawił opinię komisji Skarg Wniosków i Petycji w powyższej 
sprawie , opinia stanowi załącznik do protokołu.
Pan Roman Zapotoczny „ Panie Przewodniczący no najpierw miał bym pytanie do Pana 
ponieważ na III bądź IV sesji mogę się mylić zwróciłem się do Pana z prośbą dlatego, że jest 
tylko w jednej komisji, radni nie przychylili się do tego abym był w innych komisjach abym 
był informowany o każdej komisji, która będzie się odbywała. Miał bym pytanie teraz do 
Pana Przewodniczącego dlaczego nie zostałem poinformowany o posiedzeniu Komisji Skarg, 
która poniekąd odbywała się na mój temat.”
Pan Przewodniczący „ Panie Radny Komisja jak Pan widzi zwoływana była bardzo szybko 
dlatego aby zdążyć na dzisiejszą sesje z przygotowaniem odpowiedniej uchwały a trzeba było 
znać w tej sprawie stanowisko Komisji. Informacje o spotkaniu Komisji przekazywał 
bezpośrednio Przewodniczący Komisji o to go prosiłem być może, że tutaj jakoś no nie 
pomyśleliśmy o tym aby Pana również zaprosić ale to wynikało tylko z tego ,że być może....” 
Pan Roman Zapotoczny „ Panie Przewodniczący ja nie mam pretensji ja tylko chciałem się 
dowiedzieć dlaczego i przyjmuję to do wiadomości, że było to przez zaniedbanie być może 
niedopatrzenie tak to rozumiem chyba ,że chce Pan to w inny sposób argumentować. To miał 
bym też prośbę aby do takich sytuacji nie dochodziło aby pomimo tego ,że jest krótki termin 
to żebym był powiadamiany. I to tyle nie chciał bym już dalej dyskutować.”
Pan Przewodniczący „ Jeszcze słowem , właśnie na Pańską prośbę poprosiłem Panią z Biura 
Rady właśnie po tej III czy IV sesji by był Pan Informowany o każdej Komisji i myślę że jest 
Pan informowany. A tutaj w tym konkretnym przypadku ponieważ Pani z Biura Rady nie 
informowała to najprawdopodobniej nie został Pan poinformowany bo nie należy Pan do tej 
Komisji.”
Pan Roman Zapotoczny „ Teraz miał bym pytanie do Pana Przewodniczącego Komisji 
Skarg dlaczego pomimo tego ,że sprawa dotyczyła mojej miejscowości a poniekąd w tej 
skardze przewijało się moje nazwisko nie zostałem zaproszony na tą Komisję.”
Pan Rafał Cecuła „ Nie został Pan zaproszony z banalnego powodu ponieważ w tym czasie 
pracownik przebywał na urlopie i ja zwołałem Komisję i nie przyszło mi do głowy aby Pana 
zaprosić i być może pozostałych radnych.”
Pan Roman Zapotoczny „ Panie Przewodniczący miał bym prośbę w dobrym interesie 
Gminy aby nie dochodziło do takich zaniedbań a jeżeli sprawa dotyczy bezpośrednio sołtysa 
danej miejscowości i skarga dotyczy nomen omen miejscowości Płowce to jednak sołtys był 
informowany o wszystkich sprawach , które dotyczą jego miejscowości.”
Pan Przewodniczący „ W porządku ale chcę jeszcze Panu powiedzieć, że w żadnym miejscu 
w skardze Pana nazwisko nie występuje. W piśmie jakie otrzymałem od Wojewody nie ma 
Pańskiego nazwiska być może z racji tego ,że jest pan sołtysem i radnym powinien pan o tym 
wiedzieć i tego nie kwestionuje po prostu nam to uciekło.”
Pan Roman Zapotoczny „ Panie Przewodniczący ja nie mam wglądy w dokumentu ale o ile 
się nie mylę to jednak w pismach od Pani S. funkcja sołtysa została poruszona i miał bym
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prośbę po prostu w dobrze pojętym interesie wszystkich sołtysów Gminy, że jeżeli 
jakiekolwiek pisma dotyczą sołtysa danej miejscowości i jest to poruszane na komisjach a to 
wydaje mi się ta sprawa w której sołtys mógł dużo wnieść do uzasadnienia tego byli oni o tym 
informowani.”
Pan Przewodniczący „ Dobrze nie kwestionuje tego , że tak powinno być i tak będzie.”
Pan Roman Zapotoczny „ Panie Przewodniczący odniosę się teraz już konkretnie do samej 
skargi. Cała sprawa nie miała by miejsca gdyby nie to ,że Pani Wójt pomimo tego, że 
mówiłem i informowałem ją ,że nie ma podstaw prawnych żeby wysyłać pisma nakazujące 
mieszkańcom usunąć te zakrzaczenia o których jest tam pisane, Pani Wójt jednak 
wystosowała takie pisma i stąd się wzięła ta sprawa. Gdyby tylko nie wiem czy to źle nie 
zabrzmi bo to nie jest moja zła intencja gdyby tylko wykazała zdrowy rozsądek to ta cała 
sytuacja nie miała by miejsca. Dziękuję.”

W głosowaniu 14 za, 0 przeciw, 0 wstrzymało się Rada Gminy Sanok podjęła uchwałę 
Nr XV/110/2019 w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Wójta Gminy Sanok.

Ad 6 ) Podjęcie uchwały w sprawie powołania komisji doraźnej do dokonania zniszczeń 
zgłoszeń kandydatów na ławników.

Do w/w komisji zostały wskazane następujące osoby:

Pani Bogusława Kaczmarska, Pan Rafał Cecuła i Pan Krzysztof Skoczołek.

W głosowaniu 13 za, 0 przeciw, 1 wstrzymało się Rada Gminy Sanok podjęła uchwałę 
Nr XV/111/2019 w sprawie powołania komisji doraźnej do dokonania zniszczeń zgłoszeń 
kandydatów na ławników.

Ad 7 ) Podjęcie uchwały w sprawie określenia szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia 
usług w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości 
i zagospodarowania tych odpadów. Projekt omówiła Pani Agnieszka Marszałek.

W powyższej sprawie głos zabrali:

Pan Zdzisław Biega „ Szanowni Państwo Komisja Rozwoju Gospodarczego i Ochrony 
Środowiska spotkała się z Panią Kierownik dwukrotnie i te wszystkie tematy dotyczące 
gospodarki odpadami w Gminie Sanok zostały szczegółowo omówione.
Pani Agnieszka Pastuszak „ Ja mam pytanie bo spotykaliśmy się z Panią na Komisji 
Budżetu i była mowa ,że popioły nie będą odbierane a tutaj widzę, że będą odbierane dwa 
razy w roku. Czy coś się zmieniło czy może jesteśmy zobligowani do odbioru tych 
popiołów.”
Pani Agnieszka Marszałek „ Na Komisji Budżetu rozmawialiśmy, że ograniczamy odbiór 
liczby popiołów dlatego, że zostały rozdane worki mieszkańcom i to funkcjonuje do grudnia. 
W związku z tym wprowadzono tylko dwie zbiórki a reszta idzie do PSZOK- u tak jak 
rozmawialiśmy na Komisji.”
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W głosowaniu 14 za, 0 przeciw, 0 wstrzymało się Rada Gminy Sanok podjęła uchwałę 
Nr XV/112/2019 w sprawie określenia szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w 
zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości 
i zagospodarowania tych odpadów.

Ad 8) Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia regulaminu utrzymania czystości i porządku na 
terenie Gminy Sanok. Projekt omówiła Pani Agnieszka Marszałek.

W powyższej sprawie głos zabrali:

Pan Stanisław Dereń „ Mam pytanie do Pani Kierownik , Pani Agnieszko czy w związku ze 
zmianą regulaminu w którym jest teraz kilka istotnych zmian i pytam w obawie nie tylko o 
moich mieszkańców ale myślę całej gminy , czy sołtysie będą mieli ten regulamin czy zostaną 
z nim zapoznani ponieważ obawiam się ,że w związku z tym zmianami będzie mnóstwo pytań 
i trzeba będzie udzielać wyjaśnień. Na pewno na pierwszy ogień, pójdą sołtysi potem radni i 
na pewno pracownicy Urzędu Gminy. Nawet sugerował bym tutąj rozplakatowanie na 
tablicach ogłoszeń tego regulaminu aby mieszkańcy mogli sobie przeczytać bądź też odwołać 
się do strony internetowej aby mieszkańcy bezpośrednio się zainteresowali z czego to wynika 
i dlaczego tak się dzieje.”
Pani Agnieszka Marszałek „ Jeśli chodzi o wszystkie wyjaśnieńia to jak najbardziej dla 
sołtysów czy też radnych co do konkretnych zastosowań regulaminu to my zawsze służymy 
pomocą. Mogę każdemu sołtysowi ten regulamin przygotować, natomiast uważam ,że trochę 
niezasadne jest plakatowanie go bo on ma 13 stron i nikt się nie skupi czegoś takiego na 
tablicy ogłoszeń. Ten regulamin po za tym ,że jest na wykazie pcdjętych uchwał to jest 
również na stronie dotyczącej odpadów i będzie też na stronie Gminy Sanok. Także ,że na 
wszystkich możliwych stronach tam gdzie mieszkańcy będą szukać jakiejkolwiek informacji 
będziemy go zamieszczać. Po za tym na stronie „ Śmieci w mojej Gminie”, która jest 
podpięta do głównej strony Gminy tam również zamieścimy wyjąśnienia informacyjne dla 
mieszkańców np. dotyczące kompostowników, czy segregowania poszczególnych odpadów.

W głosowaniu 14 za, 0 przeciw, 0 wstrzymało się Rada Gminy Sanok podjęła uchwałę 
Nr XV/113/2019 w sprawie ustalenia regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie 
Gminy Sanok.

Ad 9) Podjęcie uchwały w sprawie wyboru metody ustalenia opłąty za gospodarowanie 
odpadami komunalnymi i ustalenia stawki tej opłaty oraz stawki za pojemniki określonej 
pojemności. Projekt omówiła Pani Agnieszka Marszałek.

W powyższej sprawie głos zabrali:

Pan Tadeusz Burka „ Zapytam Panią Kierownik , jeśli ktoś z mieszkańców nie podpisze 
nowej deklaracji, czy dla niego będzie ustalona ta stawka podwojona.”
Pani Agnieszka Marszałek „ Mieszkańcy będą musieli złożyć nową deklarację, jeśli będą 
chcieli uzyskać zwolnienie z uwagi na to ,że kompostują odpady bo jeżeli takiej deklaracji nie 
złożą i nie będzie tam wpisane oświadczenie, że kompostują odpady i ta zniżka nie będzie 
naliczona to wówczas zostanie naliczona ta podstawowa stawka 21 zł na podstawie
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dotychczas złożonej deklaracji więc ja myślę, że ci którzy kompostują to chętnie przyjdą żeby 
sobie tą opłatę obniżyć. Natomiast tutaj kontrole ,system z czytywania kodów i kontrole na 
miejscu wykonawców łącznie ze zdjęciami spowodują decyzję o nałożeniu wyższej stawki.” 
Pan Rafał Cecuła „ czy osoby , które już wcześnie wykazywały kompostownik musza 
ponownie składać deklarację.”
Pani Agnieszka Marszałek „ Tak będą musieli ponownie złożyć deklarację ponieważ tutaj 
potrzebne jest wyliczenie tej zniżki my nie możemy tego sobie sami wprowadzić bo do tej 
pory nie było tej stawki obniżki. Natomiast teraz w deklaracji jest informacja czy ktoś posiada 
kompostownik, wyliczenie bo tutaj obniżkę będziemy mieć od osoby wiec wyliczenie obniżki 
dla danego właściciela i wyliczenie na tej podstawie kwoty więc będzie konieczność złożenia 
nowej deklaracji.”
Pan Sołtys Jerzy Szałankiewicz „ Szanowni Państwo interesuje mnie sprawa tzw. odpadów 
niebezpiecznych a chodzi mi głownie o puszki o farbach i rozpuszczalnikach nie ma 
możliwości dawać ich do zmieszanych. Specjalnie dużo tego nie będzie ale przynajmniej raz 
w roku trzeba by było to zbierać bo zaczną leżeć po potokach czy rzekach. Do zmieszanych 
tego nie wolno dawać a kto nie ma samochodu nie pojedzie do Pisarowiec zawieść trzech czy 
czterech puszek.”
Pani Agnieszka Marszałek „ Proszę Państwa to na razie musi być kierowane do PSZOK-u 
bo regulamin nie przewiduje aby to odbierać. My możemy odbierać wszystko tylko trzeba 
pamiętać, że to wszystko się przekłada na koszty. No jeżeli będzie taka potrzeba to można 
wprowadzić takie zbiórki raz w roku dwa razy , ale to nie jest żadna nowość bo cały czas 
mieliśmy ,że opakowań po farbach czy rozpuszczalnikach nie można wkładać do 
zmieszanych tylko trzeba je zawieść do PSZOK-u .Natomiast jeśli jest taka potrzeba to 
możemy to wprowadzić w przyszłym przetargu ale jak mówię trzeba tutaj pamiętać o 
kosztach bo odbiór takich opakowań proszę państwa to jest około 6.000 tyś za tonę plus do 
tego objazd więc nad każdą dodatkową kwestią odbiorów trzeba się zastanowić.”
Pani Agnieszka Pastuszak „ Pani Kierownik ja chciałam zapytać od kiedy mieszkańcy będą 
mogli przyjść podpisywać nowe deklarację.”
Pani Agnieszka Marszałek „ Proszę Państwa w zasadzie kiedy uchwały wejdą w życie to 
będzie już możliwe i my będziemy drukować informację dla mieszkańców. My mamy wpłatę 
w marcu i będziemy respektować te wszystkie deklarację od początku roku. Po prostu trzeba 
będzie wpisać datę na deklaracji od 1 stycznia i my będziemy to przeliczać tak jakby to było 
od 1 stycznia.”
Pani Sołtys Elżbieta Smoła „ A co z odpadami z domów ludowych i cmentarzy.”
Pani Agnieszka Marszałek „ Proszę Państwa no z cmentarzy to tak jak było tam jest inny 
rodzaj odpadu ,ale ze świetlicy powinien być segregowany płacimy za segregowane.”

W głosowaniu 13 za, 0 przeciw, 0 wstrzymało się Rada Gminy Sanok podjęła uchwałę 
Nr XV/114/2019 w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami 
komunalnymi i ustalenia stawki tej opłaty oraz stawki za pojemniki określonej pojemności.

Ad 10 ) Podjęcie uchwały w sprawie zwolnienia opłaty za gospodarowanie odpadami 
komunalnymi. Projekt omówiła Pani Agnieszka Marszałek.

W powyższej sprawie nikt nie zabrał głosu.
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W głosowaniu 13 za, 0 przeciw, 0 wstrzymało się Rada Gminy Sanok podjęła uchwałę 
Nr XV/115/2019 w sprawie zwolnienia z opłaty za gospodarowąnie odpadami komunalnymi.

Ad 11) Podjęcie uchwały w sprawie określenia stawki opłaty za gospodarowanie odpadami 
komunalnymi dla właścicieli nieruchomości, na których znajdują się domki letniskowe lub 
innych nieruchomości wykorzystywanych na cele rekreacyjno- \Vypoczynkowe przez część 
roku. Projekt omówiła Pani Agnieszka Marszałek.

W powyższej sprawie nikt nie zabrał głosu.

W głosowaniu 12 za, 0 przeciw, 0 wstrzymało się Rada Gminy Sanok podjęła uchwałę 
Nr XV/116/2019 w sprawie określenia stawki opłaty za gospodarowanie odpadami 
komunalnymi dla właścicieli nieruchomości, na których znajdują się domki letniskowe lub 
innych nieruchomości wykorzystywanych na cele rekreacyjno- wypoczynkowe przez część 
roku.

Ad 12) Podjęcie uchwały w sprawie określenia wzoru deklaracji o wysokości opłaty za 
gospodarowani odpadami komunalnymi. Projekt omówiła Pani Agnieszka Marszałek.

W powyższej sprawie nikt nie zabrał głosu.

W głosowaniu 12 za, 0 przeciw, 0 wstrzymało się Rada Gminy Sanok podjęła uchwałę 
Nr XV/117/2019 w sprawie określenia stawki opłaty za gospodarowanie odpadami 
komunalnymi dla właścicieli nieruchomości, na których znajduj^ się domki letniskowe lub 
innych nieruchomości wykorzystywanych na cele rekreacyjno- wypoczynkowe przez część 
roku.

Ad 13 ) Podjęcie uchwały w sprawie dopłaty do wody i odprowadzonych ścieków dla 
gospodarstw domowych w budynkach jednorodzinnych i wielomieszkaniowych z terenu 
Gminy Sanok. Projekt omówił Pan Paweł Wdowiak.

W powyższej sprawie nikt nie zabrał głosu.

W głosowaniu 12 za, 0 przeciw, 0 wstrzymało się Rada Gminy Sanok podjęła uchwałę 
Nr XV/118/2019 w sprawie dopłaty do wody i odprowadzonych ścieków dla gospodarstw 
domowych w budynkach jednorodzinnych i wielomieszkaniowych z terenu Gminy Sanok.

Ad) 14 Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie uchwalenia sprawie zmiany 
uchwały w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 
Problemów Alkoholowych dla Gminy Sanok na rok 2019. Projekt omówiła Pani Agnieszka 
Haduch.

W powyższej sprawie nikt nie zabrał głosu.
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W głosowaniu 11 za, 0 przeciw, 1 wstrzymało się Rada Gminy Sanok podjęła uchwałę 
Nr XV/119/2019 sprawie zmiany uchwały w sprawie uchwalenia Gminnego Programu 
Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych dla Gminy Sanok na rok 2019;

Ad 15 ) Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie uchwalenia Gminnego 
Programu Przeciwdziałania Narkomanii dla Gminy Sanok na rok 2019. Projekt omówiła Pani 
Agnieszka Haduch.

W powyższej sprawie nikt nie zabrał głosu.

W głosowaniu 11 za, 0 przeciw, 1 wstrzymało się Rada Gminy Sanok podjęła uchwałę 
Nr XV/120/2019 w sprawie zmiany uchwały w sprawie uchwalenia Gminnego Programu 
Przeciwdziałania Narkomanii dla Gminy Sanok na rok 2019.

Ad 16) Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę budżetową na rok 2019. Projekt omówiła Pani 
Agnieszka Haduch.

W powyższej sprawie nikt nie zabrał głosu.

W głosowaniu 11 za, 0 przeciw, 1 wstrzymało się Rada Gminy Sanok podjęła uchwałę 
Nr XV/121/2019 zmieniającą uchwałę budżetową na rok 2019.

Ad 17 ) Podjęcie uchwały w sprawie powierzenia Gminie Miasta Sanoka zdań organizatora 
publicznego transportu zbiorowego w gminnych przewozach pasażerskich. Projekt omówił 
Pan Paweł Wdowiak

W powyższej sprawie głos zabrali:

Pan Jan Dzierżawski „ Chciałem zapytać Pana Wójta dlaczego nie zostałem zaproszony na 
to spotkanie z Panem Prezesem ani ja ani Pan Sołtys ani nikt z Sanoczka bo oni także starają 
się o wydłużenie linii bo ten autobus nie jest ani dla radnego ani dla sołtysa , ten autobus jest 
potrzebny dla ludzi starszych, którzy po prostu jadą do ośrodka do Prusieka na rehabilitację 
bądź do apteki do miasta. Jest mi naprawdę przykro Panie Wójcie od jedenastu lat staramy się 
o to wydłużenie tej linii. Rozmawiałem niedawno z panem Prezesem SPGK, który śmiał mi 
się po prostu w twarz, że tak błahej sprawy Gmina nie potrafi załatwić. Jest mi bardzo 
przykro ,że nie zostałem zaproszony na tak ważne spotkanie. Dziękuję.”
Pan Paweł Wdowiak „ Szanowni Państwo nie przypominam sobie spotkania z Prezesem 
SPGK w sprawie transportu zbiorowego. Takie spotkanie odbyło się w obecności 
pracowników zarówno miasta jak i SPGK. To jest pierwsza sprawa , doskonale Pan Radny 
wie, że każde wydłużenie linii powoduje wzrost cen za poszczególne wozokilometry. Jeżeli z 
propozycji 312 tyś, które wystosował do nas magistrat jeśli chodzi o dopłatę do transportu my 
wysuwamy kwotę 100 tyś to jakoś nie specjalnie widzę kwestię wydłużenia linii 
autobusowych zwłaszcza do miejscowości do której przypomnę 10 czy 11 kursów dziennie 
odbywa się przez tą miejscowość. Więc nie bardzo tutaj też widzę zarzut nie załatwienia
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pewnej sprawy, dziękuję.”
Pan Sołtys Marian Jakilk „ Ja mam pytanie takie, czy przy rozpatrywaniu komunikacji było 
brane pod uwagę przedłużenie autobusu z SPGK- u , który jeździ na cmentarz południowy do 
Stróży i Płowieć. Ten autobus wozi powietrze , więc jeśli by ten kurs został wydłużony o 5 
km było by to pewnie opłacalne dla jednej i drugiej strony. Z tego co rozmawiałem w 
Urzędzie Miasta to z ich strony nie ma przeszkód, jest kwestia tylko dofinansowania myślę 
,że niedużego.”
Pan Paweł Wdowiak „ Odpowiadając na pytanie Pana Sołtysa, oczywiście taka rozmowa 
miała miejsce jak najbardziej Przedsiębiorstwo, Miasto chętnie widzi opcje przedłużenia tych 
linii autobusowych oczywiście nie za darmo bo 5 km chyba w jeną stronę czy dwie strony 
można łatwo przemnożyć przez ilość dni w miesiącu przez ilość miesięcy i mamy kwotę jaką 
trzeba było by dopłacić nawet jeśli byśmy ją podzielili przez pół to i tak wychodzi nam spora 
kwota. To są dodatkowe koszty, nie widzimy przeszkód aby transport publiczny funkcjonował 
na terenie całej Gminy bo dlaczego nie aczkolwiek to pochłonie znaczną część naszego 
budżetu, który i tak jest jak Państwo doskonale wiecie mocno napięty. Także rozmowy były 
ale nie wykonujemy ruchów aby jedną linie autobusową wydłużać. Płowce też nie są białą 
plamą tak jak chociażby Lalin, przewoźnik tam je s t, funkcjonuje i póki mamy obowiązek 
dowożenia dzieci do szkoły myślę, że ten przewoźnik póki co swoich linii nie będzie 
całkowicie likwidował.”
Pan Jan Dzierżawski „ Panie Wójcie nie prawdą jes t, że Gmina została by obciążona 
kosztami wydłużenia tej linii do Prsuieka. Mam udokumentowane na piśmie do Burmistrza 
Miasta Sanoka oraz od Pana Prezesa SPGK- a, że wydłużenie linii do Prusie kanie będzie 
żadnym obciążeniem dla Gminy Sanok. Dziękuję.”
Pan Przewodniczący „ Ja myślę tak ,że temat wydłużenia linii do Prusiea był już tyle razy 
omawiany, że dzisiaj nie będziemy ponownie do tego wracać. Nie twierdzę, że nie wrócimy 
do tego tematu by ć może na Komisji natomiast dzisiaj ten temat wyczerpujemy.”
Pan Paweł Wdowiak „ Mam jeszcze pytanie do Pana Radnego ćzy to są pisma, które Pan 
posiada złożone przez nowego Prezesa i nowego Burmistrza Sanoka tej kadencji czy mówimy 
jeszcze o pismach , które funkcjonowały w obiegu w poprzedniej kadencji.”
Pan Jan Dzierżawski „ Pisma, które posiadam były jeszcze za Burmistrza Pióro , ponieważ 
ja już przestałem w ogóle łudzić się załatwieniem tej sprawy. Tych pism mam całą teczkę, nie 
wiedziałem, że dzisiaj będzie podejmowana uchwała w sprawie transportu boja bym te pisma 
wziął. To wszystko jest w tajemnicy przede mną ja przyszedłem Wręczono mi uchwałę i jak ja 
mam się przygotować w tej chwili na pana pytanie. Ja mogę to panu przynieść do biura i te 
pisma , które jeszcze w tym roku były trzykrotnie pisane do Pana burmistrza i do Pani Wójt. 
Nawet na jedno pismo chyba Pan odpowiedział Panu Sołtysowi, po prostu bardzo bym prosił 
Radnych o pochylenie się nad tym nie dla mnie bo ten autobus jest mi nie potrzebny, ten 
autobus jest potrzebny dla ludzi starszych i dzieci, które chodzą do szkoły. Jeżeli mamy 
utrzymać szkołę w Sanoczku , która po prostu za dwa trzy lata jeśli się uda nam rozbudować 
szkołę w Prusieku to będą chodzić do Prusieka do szkoły. To dla nich nie dla nas, dziękuję.” 
Pan Paweł Wdowiak „ Ja dlatego zapytałem o te pisma Szanowni Państwo dlatego, że pismo 
o tym, że bezpłatne wydłużenie linii autobusowej do Prusieka podpisał nawet Wice Burmistrz 
Hydzik a po dwóch tygodniach otrzymaliśmy pismo kolejne w którym ten sam Wice 
Burmistrz podpisuje nam sprostowanie , że linie autobusowe do Prusieka to jest koszt 5 tyś
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miesięcznie i ja też taką korespondencję Panie radny też posiadam i szkoda ,że Pan tylko 
mówi o korespondencji o bezpłatnej linii wyrywkowo. Uważam ,że ja dziękuje i tyle w tym 
temacie.”
W głosowaniu 10 za, 1 przeciw, 1 wstrzymało się Rada Gminy Sanok podjęła uchwałę 
Nr XV/122/2019 w sprawie powierzenia Gminie Miasta Sanoka zdań organizatora 
publicznego transportu zbiorowego w gminnych przewozach pasażerskich.

Ad 18 ) W punkcie dyskusja , wolne wnioski i zapytania głos zabrali:

Pan Przewodniczący , który przypomniał o posiedzeniu Komisji Budżetu i Finansów w dniu 
9.12.2019 r. o godz. 15:30.
Pan Stanisław Dereń „ Ja przepraszam ,że przy omawianiu uchwały budżetowej umknęła mi 
taka pozycja, że w załączniku do tej uchwały mam dotację celową do Muzeum Historycznego 
znowu w kwocie 15 tyś no wiem ,że była pomyła ta pomyłka się powtarza ale to ma istotne 
znaczenie bo tam miała być kwota 2 tyś więc prośba taka aby to poprawić bo mimo wszystko 
kwota 13 tyś nam pójdzie bo na pewno tak jest zaksięgowane. Proszę zwrócić na to uwagę.” 
Pan Paweł Wdowiak „ Na pewno zwrócę uwagę księgowości bo to jest błąd pisarski 
aczkolwiek on rzutuje na kwotę sumacyjną także proszę być pewnym, że kwota przekazana 
na pomoc finansową to 2 tyś więc te 13 tyś na pewno zostanie w budżecie zwrócę na to 
uwagę Pani Skarbnik.”
Pan Sołtys Andrzej Chudziak „ Pani Kierownik chciał bym zapytać jeszcze o obiekty 
użyteczności publicznej bo w uchwale jest paragraf 13 , który mówi ,że obiekty użyteczności 
publicznej, które mają pojemnik na odpady powinny je przechowywać do czasu ich odbioru 
w altanach śmietnikowych lub pomieszczeniach wydzielonych w nieruchomości a jeśli nie ma 
takiego miejsca, to co mamy zrobić?
Pani Agnieszka Marszałek „ Proszę Państwa ten punkt był wpisany do regulaminu bo nie 
wiem czy Państwo pamiętacie jeszcze za dobrych czasów kiedy mieliśmy nadwyżki to z 
nadwyżki wykonywaliśmy altany śmietnikowe w niektórych obiektach komunalnych, ale 
można było je wykonać tylko w tedy kiedy takie zadanie było ujęte w regulaminie stąd też na 
niektórych obiektach one są. A jeżeli ich nie ma to przechowujemy w innych obiektach , 
akuratnie u pana są duże pojemniki i nie ma potrzeby ich przechowywania w jakimś 
szczególnym pomieszczeniu. Można je również przechować luzem przy pojemnikach, 
natomiast tak jak mówię ten punkt był wpisany w tym celu aby ewentualnie można było 
wydatkować środki publiczne z tej opłaty na wykonanie altan śmietnikowych.”
Pan Paweł Wdowiak „ Szanowni Państwo tutaj chciał bym zabrać glos na prośbę Pani Wójt 
w sprawie strategii Województwa Podkarpackiego, która została napisana jest utworzona, do 
dzisiaj trwały konsultacje i do dzisiaj też można było wnosić uwagi. Szanowni Państwo ja 
byłem dwukrotnie na takim spotkaniu a Pani Wójt bodajże trzykrotnie. Refleksja jest taka nie 
tylko nasza ale głównie włodarzy południa województwa, że niestety strategia jest mocno 
napisana pod kierunek północy naszego województwa z lekkim może pokłonami w naszą 
stronę jako części województwa wskazywanego jako szeroko rozumiana turystyka. Też jest 
ważna informacja, którą warto się podzielić ze względu na sytuację gospodarczą Unii 
Europejskiej głownie brexit, który się dzieje będzie mniejszy budżet i my tym samym 
odczujemy to jako kraj i jako samorządy gdyż dofinansowania z różnych programów na



dnia pieniędzy na drogi 
ach rządowych. Mówiąc tutaj

pewno nie będą wyższe aniżeli 70%. Główne takie spotkanie u ńas na podkarpaciu odbyło się 
z inicjatywy Marszałka Kuchcińskiego i bardzo serdecznie za to dziękujemy bo to było 
najbardziej owocne spotkanie i konsultacje jakie się odbyły. Problem będzie aby pozyskać 
pieniądze na wiele elementów infrastruktury głownie i to chyba nas najbardziej interesuje nie 
będzie pieniędzy na infrastrukturę kanalizacyjno- wodociągową co nas bardzo tutaj południe 
Podkarpacia dotknie. Dodam tylko też, że w szerokiej konsultacji u nas wewnętrznej urzędu 
wystosowaliśmy bardzo szeroką listę uwag do tej strategii mieliśmy taki obowiązek i takie 
uwagi zostały wniesione. Generalnie chciałem tutaj przekazać tą informację, że będzie 
średnio z pieniędzmi unijnymi w nowej perspektywie 2021/2028.”
Pan Tadeusz Burka „ Panie Wójcie odnośnie tej sytuacji, która Pan przed chwilą wspomniał, 
czy będzie to również dotyczyć dróg samorządowych.”
Pan Paweł Wdowiak „ Szanowni Państwo o drogach lokalnych x programów takich jak u 
nas na podkarpaciu funkcjonują RPO, PRO W czy Polska wschoc 
lokalne nie będzie w ogóle. Bazujemy tak naprawdę na pieniądze 
o przebudowie dróg lokalnych kiedyś mieliśmy schetynówki teraz mamy budżet Premeira 
Morawieckiego i to jest kierunek , który my jako samorządy możemy obrać ewentualnie tutaj 
jeszcze kwestie dróg popowodziowych ale to jest jedyny kierunek. W strategii tak naprawdę 
są wpisane drogi pod tytułem autostrady, węzły do autostrad my wnieśliśmy taką dużą uwagę 
dotyczącą dopisania jasno i wyraźnie drogi 28 czyli tak naprawdę drogi do Krosna gdzie 
będzie włączona do Carpatii bo ta droga też została tak bardzo enigmatycznie ujęta w 
definicji słów droga krajowa w nawiasie różne drogi ale nie ta prawda w południu 
Podkarpacia. Także bezpośrednio pieniędzy na wiele rzeczy Szanowni Państwo z naszych 
zadań nie będzie. ”
Pan Sołtys Andrzej Chudziak „ Czyli na źródła odnawialnej energii też nie będzie?”
Pan Paweł Wdowiak „ Szanowni Państwo energia odnawialna ujęta jest w tej strategii, ale 
nie ma wskazań , która część województwa ma większe zapotrzebowanie.”

Ad 19) O godzinie 17 : 25 Pan Przewodniczący wobec wyczerpania się porządku obrad 

zamknął XV sesje Rady Gminy Sanok.

Protokół sporządził: Obrado m/przewodniczył: 
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